
  

Rada Gminy Bielsk Podlaski 
Sesja 

Protokół nr XXVI/2021 

z XXVI Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski 

 w dniu 31 marca 2021 r. 

 

Początek obrad zaplanowano na dzień 31 marca 2021 r. o godz. 09:00 (z powodu awarii 

internetu faktycznie rozpoczęto o godz. 9.20). Za powstałe opóźnienie przeprosił 

Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW OLSZEWSKI. Obrady  zakończono o godz. 

10:26 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 radnych Rady Gminy: 

Obecni: 

1. Jerzy Bajena 

2. Andrzej Borowski 

3. Mikołaj Car 

4. Jerzy Chilkiewicz 

5. Walenty Gałuszewski 

6. Mikołaj Kiryluk 

7. Alina Korszak 

8. Jan Kowalczuk 

9. Alina Kruk 

10. Albin Misiuk 

11. Stanisław Olszewski 

12. Jerzy Onacik 

13. Jerzy Pac 

14. Lucyna Tkaczuk 

15. Anatol Grzegorz Tymiński 

Lista obecności radnych stanowi (Załącznik Nr 1 do protokołu). 

1. Otwarcie sesji. 
Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym w związku 

z § 23 ust. 9 Statutu Gminy Bielsk Podlaski Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW 

OLSZEWSKI otworzył XXVI  Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski.  

Obecni na sesji uczcili minutą ciszy pamięć zmarłych przed kilkoma dniami: Pana Wacława 

Kunickiego – wieloletniego pracownika Urzędu Gminy i jednocześnie  kierowcy jednostki 

OSP w Łubinie Kościelnym oraz Pana Jakuba Jaświłowicza – wieloletniego sołtysa Sołectwa 

Saki. 

 



Przewodniczący zwrócił się do radnych o potwierdzenie kworum poprzez wciśnięcie 

odpowiedniego  przycisku na tablecie. Poinformował, że ustawowy skład Rady wynosi 15 

radnych. Stwierdził, że w  sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi kworum do prowadzenia 

obrad rady gminy i podejmowania prawomocnych uchwał.  

Przewodniczący poinformował, że głosowania radnych będą się odbywały za pomocą 

tabletów. W związku z istniejącą sytuacją związaną ze stanem epidemii, Sesja Rady Gminy 

Bielsk Podlaski odbywa się z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość – w 

trybie zdalnym. Zgodnie z § 23 ust. 9 Statutu Gminy Bielsk Podlaski, w celu zapewnienia 

jednoczesnej słyszalności i widzialności każdego radnego z przewodniczącym prowadzącym 

sesję, STANISŁAW OLSZEWSKI poprosił radnych o włączenie na tabletach obrazu oraz 

dźwięku w przypadku zabierania głosu. 

Zgodnie z obowiązującym prawem, przypomniał o rozporządzeniu w sprawie ochrony danych 

osobowych w skrócie zwanym RODO wskazującym na ochronę danych osobowych osób 

fizycznych. Sesja jest rejestrowana, transmitowana i archiwizowana na stronie internetowej 

gminy. Osoba ujawniająca dane osobowe niezgodnie z prawem ponosi pełną 

odpowiedzialność za ich upublicznienie. 

Przewodniczący Rady Gminy przywitał: 

 wszystkich radnych, 

  Panią Wójt - RAISĘ RAJECKĄ,  

 Zastępcę Wójta - Pana ANATOLA FILIPIUKA,  

 Kierownika Referatu Organizacyjnego – Panią MONIKĘ DMITRUK 

 Panią Mecenas – AGNIESZKĘ DOWGIER, 

 Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Panią BARBARĘ CAR 

 pracowników Urzędu Gminy. 

 

Lista obecności zaproszonych osób zaproszonych stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. 

 

2. Ustalenie porządku obrad. 
Zawiadomienie o zwołaniu sesji wraz z propozycją porządku obrad oraz projektami uchwał, 

wszyscy radni otrzymali w formie elektronicznej (Załącznik Nr 3 do protokołu). Materiały 

będące przedmiotem sesji zostały zgodnie ze Statutem Gminy  zaopiniowane przez Komisje 

Rady Gminy na posiedzeniu w dniu 26 marca br.  

 

Proponowany porządek : 
1. Otwarcie obrad 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXV Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 26 lutego 2021 

r. 

4. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bielsku 

Podlaskim za rok 2020. 

5. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Bielsk 

Podlaski za rok 2020. 

6. Powzięcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok. 

7. Powzięcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Bielsk Podlaski na lata 2021 – 2028. 

8. Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 

Podlaskiemu. 

9. Powzięcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bielsk 



Podlaski. 

10. Powzięcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej 

stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski /Ploski/. 

11.  Powzięcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej 

stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski /Stryki/. 

12.  Powzięcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości lokalowej 

stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski. 

13. Powzięcie uchwały w sprawie wyrażenia bądź nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie 

funduszu sołeckiego w 2022 roku. 

14.  Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Bielsk Podlaski w okresie 

międzysesyjnym od dnia  26 lutego 2021 r. do dnia 30 marca 2021 r. 

15.  Interpelacje i zapytania radnych. 

16.  Odpowiedzi na interpelacje. 

17.  Wolne wnioski i informacje. 

18.  Zamknięcie sesji. 

 

Uwag do zaproponowanego porządku sesji nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Ustalenie porządku obrad. 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, 

Mikołaj Kiryluk, Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław 

Olszewski, Jerzy Onacik, Jerzy Pac, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

Porządek obrad XXVI Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski został przyjęty. 

 

3. Przyjęcie protokołu z XXV Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 26 

lutego 2021 r. 
Protokół z XXV Sesji Rady Gminy z dnia 26 lutego 2021 r. został sporządzony, doręczony 

radnym w formie elektronicznej i udostępniony do wglądu w pok. 113 Urzędu Gminy.  

Radni nie zgłosili na piśmie uwag do protokołu.   

Przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z XXV Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 26 lutego 2021 r..  

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, 

Mikołaj Kiryluk, Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław 

Olszewski, Jerzy Onacik, Jerzy Pac, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

Protokół  został przyjęty. 

 

4. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Bielsku Podlaskim za rok 2020. 
Sprawozdanie wszyscy radni otrzymali w formie elektronicznej - Załącznik Nr 4 do 

protokołu. Przewodniczący poinformował, że zgodnie z ustawą o pomocy społecznej 



sprawozdanie z tego zakresu przedkłada się Radzie Gminy corocznie. Komisje nie zgłosiły 

żadnych uwag na posiedzeniach komisji. 

Treść załączonego sprawozdania przedstawiła BARBARA CAR – Kierownik Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Bielsku Podlaskim. (Nagranie od 7min. 35 s. do 14 min.00 s.)        

W dyskusjo wzięli udział. 

JERZY PAC – Wiceprzewodniczący Rady Gminy. 

- Poinformował, że jest uczestnikiem zajęć w Klubie Senior+ w Łubinie Kościelnym, który 

działa od ubiegłego roku. Zapytał o termin ukończenia prac w tym obiekcie. Chodzi o 

uporządkowanie bałaganu wokół budynku, brakuje dokładnego wejścia (jest wejście dla 

niepełnosprawnych przy klubie, ale nie ma miejsca, aby dojechać samochodem lub wózkiem 

pod główne wejście), nie ukończono rozpoczętego w dziwny sposób ogrodzenia. Każdy, kto 

chce wejść do budynku musi postawić samochód na ulicy, a potem dojść byle jaką drogą.  

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Poinformowała, że wszystkie prace związane z dokończeniem otoczenia wokół świetlicy w 

miejscowości Łubin Rudołty będą prowadzone w bieżącym roku. 

Innych pytań i uwag nie zgłoszono. 

Rada Gminy przyjęła sprawozdanie do wiadomości. 

 

5. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny w 

Gminie Bielsk Podlaski za rok 2020. 
Sprawozdanie wszyscy radni otrzymali w formie elektronicznej -  Załącznik Nr 5 do 

protokołu. STANISŁAW OLSZEWSKI poinformował, ze zgodnie z ustawą o wspieraniu 

rodziny i systemie pieczy zastępczej sprawozdanie z realizacji zadań z tego zakresu jest 

przedkładane Radzie Gminy każdego roku do dnia 31 marca. Komisje nie zgłosiły żadnych 

uwag na posiedzeniach komisji.  

Treść załączonego sprawozdania przedstawiła (w poprzednim punkcie) BARBARA CAR – 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bielsku Podlaskim (Nagranie od 14 

min. 01 s. do 15 min. 18 s.) 

Pytań i uwag nie zgłoszono.  

Rada Gminy przyjęła sprawozdanie do wiadomości. 

 

6. Powzięcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok. 
Wniosek Wójta Gminy o przyjęcie zaproponowanych  zmian oraz projekt uchwały w tej 

sprawie wszyscy radni otrzymali w formie elektronicznej - Załącznik Nr 6 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że na wspólnym posiedzeniu wszystkich 

komisji propozycje zmian przedstawiła Pani Skarbnik. Ponieważ w dniu sesji jest nieobecna, 

przypomniał, że proponowane zmiany w budżecie dotyczą między innymi: zmniejszenia 

planowanych dochodów oraz wydatków w związku z rozstrzygnięciem przetargu na zadania 

inwestycyjne: 

- „Dostosowanie budynku świetlicy wiejskiej we wsi Widowo na Centrum Aktywności 

Lokalnej dla dzieci i młodzieży”, 

- „Rewitalizacja wsi Pilipki poprzez modernizację świetlicy wiejskiej wraz z 

zagospodarowaniem terenu”; 

- Proponuje się również zwiększenie wydatków na „Budowę świetlicy wiejskiej we wsi 

Pietrzykowo Gołąbki.” 

- Pozostałe zmiany wynikają z bieżącej analizy wykonania budżetu. 

 

STANISŁAW OLSZEWSKI poinformował o pozytywnej opinii Komisji Rady Gminy.  

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania.  



Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok..  

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, 

Mikołaj Kiryluk, Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław 

Olszewski, Jerzy Onacik, Jerzy Pac, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

 

Rada Gminy przyjęła 

Uchwałę nr XXVI/190/2021 

z dnia 31 marca 2021 r. 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 7 do protokołu. 

7. Powzięcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Bielsk Podlaski na lata 2021 – 2028. 
Wniosek Wójta Gminy o przyjęcie zaproponowanych  zmian oraz projekt uchwały w tej 

sprawie wszyscy radni otrzymali w formie elektronicznej - Załącznik Nr 8 do protokołu. 

Projekt dotyczy zmiany prognozy finansowej w związku ze zmianami dochodów i wydatków 

na 2021 rok. Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że Komisje nie wniosły uwag do 

projektu uchwały.  

W trakcie sesji radni również nie zgłosili żadnych pytań i uwag. 

Przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bielsk 

Podlaski na lata 2021 – 2028. 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, 

Mikołaj Kiryluk, Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław 

Olszewski, Jerzy Onacik, Jerzy Pac, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

 

Rada Gminy przyjęła 

Uchwałę nr XXVI/191/2021 

z dnia 31 marca 2021 roku 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bielsk Podlaski na lata 

2021 – 2028. 
Uchwała stanowi Załącznik Nr 9 do protokołu. 

8. Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Województwu Podlaskiemu. 
Wniosek Wójta Gminy oraz projekt uchwały w tej sprawie wszyscy radni otrzymali w formie 

elektronicznej -  Załącznik Nr 10 do protokołu. Przewodniczący Rady Gminy 

poinformował, że wniosek dotyczy udzielenia pomocy finansowej w wysokości 100.000 zł  

na zadanie „Remont chodnika w ciągu drogi wojewódzkiej 659 Bielsk Podlaski – Wyszki – 



Topczewo – Hodyszewo - Nowe Piekuty – droga 66 w miejscowości Augustowo”. Kwota 

dofinansowania stanowi 50% kosztów zadania w 2021 roku. 

Komisje nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Nikt z radnych nie zabrał głosu w tej sprawie. 

Przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Podlaskiemu. 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, 

Mikołaj Kiryluk, Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław 

Olszewski, Jerzy Onacik, Jerzy Pac, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

 

Rada Gminy przyjęła 

Uchwałę nr XXVI/192/2021 

z dnia 31 marca 2021 roku 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Podlaskiemu. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 11 do protokołu. 

9. Powzięcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Bielsk Podlaski. 
Wniosek Wójta Gminy oraz projekt uchwały w tej sprawie wszyscy radni otrzymali w formie 

elektronicznej - Załącznik Nr 12 do protokołu. 

 Do wniosku  dołączono również opinie Kół Łowieckich, do których został przekazany 

projekt programu. STANISŁAW OLSZEWSKI poinformował, że Komisje nie wniosły 

uwag do projektu uchwały. Podczas sesji nie zgłoszono żadnych pytań i uwag. 

Przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bielsk Podlaski.  

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
ZA (14) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, 

Mikołaj Kiryluk, Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław 

Olszewski, Jerzy Onacik, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jerzy Pac 

 

Rada Gminy przyjęła 

Uchwała nr XXVI/193/2021 

z dnia 31 marca 2021 roku 

w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bielsk Podlaski.  

Uchwała stanowi Załącznik Nr 13 do protokołu. 



10. Powzięcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży 

nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski 

/Ploski/. 
Wniosek Wójta Gminy (Załącznik Nr 14 do protokołu) dotyczy przeznaczenia do sprzedaży 

nieruchomości gruntowej położonej w obrębie gruntów wsi Ploski oznaczonej nr 

ewidencyjnym 1243/4 o powierzchni 0,1741 ha. Wartość wnioskowanej do sprzedaży 

nieruchomości, zgodnie z wyceną rzeczoznawcy majątkowego wynosi 21.780,00 zł. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że Komisje nie wniosły uwag do projektu 

uchwały. Podczas sesji nikt nie zabrał głosu w tej sprawie. 

Przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej 

stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski. 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, 

Mikołaj Kiryluk, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Jerzy 

Onacik, Jerzy Pac, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Alina Korszak 

 

Rada Gminy przyjęła 

Uchwała nr XXVI/194/2021 

z dnia 31 marca 2021 roku 

w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej stanowiącej własność 

Gminy Bielsk Podlaski 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 15 do protokołu. 

11. Powzięcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży 

nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski 

/Stryki/. 
Wniosek Wójta Gminy (Załącznik Nr 16 do protokołu).dotyczy przeznaczenia do sprzedaży 

nieruchomości gruntowej położonej w obrębie gruntów wsi Stryki oznaczonej nr 

ewidencyjnym 425/2 o powierzchni 0,4688 ha. Wartość wnioskowanej do sprzedaży 

nieruchomości, zgodnie z wyceną rzeczoznawcy majątkowego wynosi 51.660,00 zł. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że Komisje nie zgłosiły uwag do projektu 

uchwały. Podczas sesji radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag do projektu uchwały. 

Przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej 

stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski.  

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, 

Mikołaj Kiryluk, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Jerzy Pac, 



Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Alina Korszak, Jerzy Onacik 

 

Rada Gminy przyjęła 

Uchwała nr XXVI/195/2021 

z dnia 31 marca 2021 roku 

w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej stanowiącej własność 

Gminy Bielsk Podlaski 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 17 do protokołu. 

12. Powzięcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży 

nieruchomości lokalowej stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski. 
Wniosek Wójta Gminy (Załącznik Nr 18 do protokołu) dotyczy przeznaczenia do sprzedaży 

nieruchomości lokalowej w budynku wielorodzinnym położonym w Bielsku Podlaskim przy 

ul. Poświętnej, która stała się własnością Gminy Bielsk Podlaski jako spadek po zmarłym 

rolniku ze wsi Bańki. Wartość wnioskowanej do sprzedaży nieruchomości, zgodnie z wyceną 

rzeczoznawcy majątkowego wynosi 193.480,00 zł.  
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że Komisje nie zgłosiły uwag do projektu 

uchwały. W trakcie sesji nikt nie zabrał głosu w tej sprawie. 

Przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości lokalowej 

stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski. 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, 

Mikołaj Kiryluk, Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław 

Olszewski, Jerzy Pac, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jerzy Onacik 

 

Rada Gminy przyjęła 

Uchwałę nr XXVI/196/2021 

z dnia 31 marca 2021 roku 

w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości lokalowej stanowiącej własność 

Gminy Bielsk Podlaski  

Uchwała stanowi Załącznik Nr 19 do protokołu. 

 

13. Powzięcie uchwały w sprawie wyrażenia bądź nie wyrażenia zgody na 

wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2022 roku. 
Do przedłożonego w tej sprawie wniosku  (Załącznik Nr 20 do protokołu) Wójta Gminy 

dołączono 2 projekty uchwał: w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu 

sołeckiego i w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2022 

roku.  

Przed przystąpieniem do głosowania nad projektami uchwał, Przewodniczący Rady Gminy 

STANISŁAW OLSZEWSKI przedstawił swoje oświadczenie w tej sprawie: 



„W ostatnim czasie pojawiły się informacje o licznych telefonach do sołtysów w sprawie 

wyodrębnienia funduszu.  Radni otrzymali nawet e-maila w tej sprawie od mieszkańca gminy, 

z informacją, że Przewodniczący Rady Gminy Stanisław Olszewski  podczas rozmów z 

sołtysami sugeruje, aby funduszu sołeckiego nie wyodrębniać. W tym miejscu chciałbym 

poinformować, że informacja ta jest nieprawdziwa. W kwestii podjęcia decyzji w sprawie 

funduszu sam osobiście kontaktowałem się ze wszystkimi sołtysami, żeby poznać tylko ich 

opinię w tej sprawie. Zarzut o rzekomym namawianiu do niewyodrębnienia funduszu jest 

bezzasadny. Podczas rozmów z sołtysami pytałem jedynie o ich zdanie w tej sprawie. Z 

przykrością informuję, że zadzwonił do mnie również jeden z radnych informując, że jeżeli 

Rada nie podejmie decyzji o wyodrębnieniu, to będzie utrudniał pracę Rady. Myślę, że 

wygląda to na swego rodzaju szantaż, któremu nie ulegnę i nie będzie to miało wpływu na 

moją decyzję. Dzwoniłem do sołtysów, żeby osobiście poznać ich zdanie, ponieważ w 2020 

roku po raz pierwszy w naszej gminie w sołectwach były realizowane zadania finansowane z 

funduszu sołeckiego. Nie powinien więc dziwić fakt zainteresowania ze strony radnych, jaka 

jest ocena sołtysów, czy decyzja o wyodrębnieniu funduszu była trafna. Opinie sołtysów były 

różne. Z uzyskanych przeze mnie informacji wynika, że 25 sołtysów jest za wyodrębnieniem 

funduszu sołeckiego, 24 sołtysów jest przeciw, 2 sołtysów nie określiło się. Chcę również 

przypomnieć, że radny ma prawo, wręcz obowiązek kontaktowania się z mieszkańcami 

gminy, co wynika również z przepisów ustawy o samorządzie gminnym, więc moje telefony 

oraz telefony innych radnych  wynikały z potrzeby wypełniania mandatu radnego i miały na 

celu poznanie opinii wyborców i przedstawienie ich Radzie. 

Komisje Rady Gminy wyraziły opinię w tej sprawie na wspólnym posiedzeniu w dniu 

26 marca br. Zanim poszczególni Przewodniczący przedstawią swoje opinie, chciałbym 

zwrócić się do wszystkich radnych z apelem o oddanie głosu za wyodrębnieniem funduszu 

sołeckiego na 2022 rok.  Myślę, że temat został wyczerpany, a moje wystąpienie wskazuje, 

jak powinniśmy postąpić jako Rada Gminy.  W przypadku podjęcia decyzji o wyodrębnieniu 

funduszu, sołtysom, którzy na dzień dzisiejszy mają przeciwne zdanie, bądź obawiają się, że 

nie poradzą sobie z formalnościami związanymi z przygotowaniem dokumentów, pracownicy 

Urzędu Gminy, jak i radni  udzielą niezbędnej pomocy, tak jak to miało miejsce w ubiegłym 

roku. Jeszcze raz apeluję do radnych o oddanie głosu za wyodrębnieniem funduszu 

sołeckiego, za co z góry dziękuję.” 

 Po odczytaniu oświadczenia zwrócił się do Przewodniczących poszczególnych komisji 

Rady Gminy o przedstawienie opinii w sprawie funduszu sołeckiego. 

ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI – Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw 

Społecznych poinformował, że Komisja jednogłośnie opowiedziała się za wyodrębnieniem 

funduszu sołeckiego na 2022 rok. Radny powtórzył argumenty, jakie przedstawił na 

posiedzeniu komisji,  przemawiające za wyodrębnieniem tego funduszu. W Polsce jest 2477 

gmin, z czego 2174  to gminy, w których są sołectwa. W 2019 roku w 1593 gminach 

wyodrębniono fundusze sołeckie, co stanowi około 75% gmin sołeckich. Liczba ta z roku na 

rok rośnie. Pozostałe gminy, tzw. niesołeckie zobowiązane są ustawowo do wyodrębniania 

funduszy obywatelskich, w ramach których realizowane są pomysły i potrzeby mieszkańców. 

Wiadomo, że w gminach sołeckich nie może być funduszu obywatelskiego, dlatego że 

największe wsie swoje pomysły zawsze by przegłosowały. Mieszkańcy w głosowaniach 

wybierają zadania do zrealizowania w danym roku. Aktualnie w mediach dużo się mówi na 

temat funduszy obywatelskich poszczególnych miast. Fundusz sołecki natomiast pozwala 

mieszkańcom poszczególnych sołectw zrealizować ich pomysły i najpilniejsze potrzeby, a 



poza tym przyczynia się do integracji mieszkańców sołectwa, jest okazją do spotkań i 

wspólnych przemyśleń, zachęca również mieszkańców do podejmowania inicjatyw 

społecznych, pomnażając w ten sposób środki funduszu sołeckiego. Dzięki funduszowi 

sołeckiemu mieszkańcy mają wpływ na wydatkowanie części środków z budżetu gminy. 

Radny podkreślił, że przedstawiciele wszystkich szczebli samorządów chcą mieć wpływ na 

wydatkowanie środków budżetu państwa, szczególnie tych, o których teraz dużo się mówi, tj. 

środkach Unii Europejskiej, a mieszkańcy wsi chcą mieć wpływ na wydatkowanie środków 

budżetu gminy i jest to jak najbardziej prawidłowe. Gminie też opłaca się utworzyć fundusz 

sołecki, bo otrzymuje z budżetu państwa zwrot części wydanych z funduszu środków, tj. od 

20% do 40% środków. Na posiedzeniach komisji wyjaśniano, że te procenty mogą być niższe 

w zależności od tego, ile gmin przystąpi do funduszu sołeckiego, dlatego, że rząd nie 

zwiększa środków w trakcie roku na fundusz sołecki, jedynie planuje określoną kwotę i jest 

ona do podziału. Niektóre gminy zwiększają nawet pulę środków na fundusz sołecki ponad 

normę wynikającą ze wzoru w ustawie. Zważywszy na te argumenty proponuje się utworzyć 

fundusz sołecki w Gminie Bielsk Podlaski na 2022 rok, a sołectwa, które są przeciwne 

funduszowi nie muszą z niego korzystać i wszyscy będą zadowoleni. Dodał, że nie powinna 

to być jednoosobowa decyzja sołtysa, lecz decyzja zebrania wiejskiego, czy przystępują do 

funduszu sołeckiego. GRZEGORZ TYMIŃSKI powiedział, że osobiście nie zarzuca 

Przewodniczącemu Rady Gminy faktu, że kontaktował się z sołtysami, bo jak powiedział 

Przewodniczący jest to obowiązkiem radnych. Poinformował, że sam również zadzwonił do 

około 10 sołtysów, zwłaszcza ze swojego okręgu wyborczego, niektórzy sołtysi sami 

zadzwonili i tylko 1 sołtys był przeciwny wyodrębnieniu funduszu, natomiast wszyscy 

pozostali są za wyodrębnieniem funduszu i podkreślali w rozmowie korzyści płynące z tego 

funduszu. Jeden z sołtysów mówił, że dzięki temu funduszowi, który w przypadku jego wsi 

był niewielki, mieszkańcy potrafili wiele zrobić, a te pieniądze dodatkowo pomnożyli poprzez 

wkład pracy własnej oraz pozyskane dodatkowe środki od sponsorów. 

ANDRZEJ BOROWSKI – Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i 

Przestrzennej poinformował o pozytywnej opinii Komisji w sprawie wyodrębnienia funduszu 

sołeckiego. 

WALENTY GAŁUSZEWSKI – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował o 

pozytywnej opinii Komisji w sprawie wyodrębnienia funduszu sołeckiego. Komisja 

rekomenduje przyjąć tę uchwałę. 

Radny JERZY ONACIK 

- Poinformował, że Klub Radnych Konstruktywni również jest za wyodrębnieniem funduszu 

sołeckiego. Poparł wypowiedzi Przewodniczącego Rady Gminy oraz Przewodniczącego 

Komisji Oświaty i Spraw Społecznych. 

Radny JERZY BAJENA 

- Stwierdził, że środki funduszu sołeckiego - są to  relatywnie niewielkie pieniądze, rzędu 

przeważnie kilkunastu tysięcy złotych. Ale jak stwierdził, jest to fundusz ku pokrzepieniu serc 

luba na otarcie łez tym sołectwom, w których aktualnie gmina nie inwestuje. Każdy człowiek 

chce mieć sukces – także sołtys z mniejszej miejscowości, bowiem nie tylko sołtysi dużych 

miejscowości są ambitni, zwłaszcza położonych wokół Bielska lub przy drogach krajowych. 

Jeśli podjęli się zadania przewodniczenia jednostce pomocniczej naszego samorządu, to 

pewne plany mają. Radny zwrócił uwagę, że kadencja sołectw zbliża się do połowy, więc 



przyjdzie czas na jakieś rozliczenia, sprawozdanie i podsumowanie. Rozwieszanie ogłoszeń, 

decyzji podatkowych, zajmowanie się bezpańskimi zwierzętami, to zdecydowanie nie 

wystarczy, więc potrzebny jest sukces. Faktem też jest, że do pomocy jest mało ludzi, ale nie 

od dziś wiadomo, że jaki jest Sołtys taka jest organizacja. Sołtysi często biorą na swoje barki 

cały ciężar zadania. Radny przyłączył się do apelu radnych, w tym Przewodniczącego Rady 

Gminy, wyraził nadzieję, że uda się to osiągnąć. W ocenie radnego, w 2020 roku gmina 

dobrze się sprawiła, jeśli chodzi o realizację funduszu sołeckiego. Wysiłek organizacyjny nie 

poszedł na marne. 

Innych zgłoszeń do dyskusji nie było. 

Przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 

2022 roku.  

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, 

Mikołaj Kiryluk, Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław 

Olszewski, Jerzy Onacik, Jerzy Pac, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

 

Rada Gminy przyjęła 

Uchwałę nr XXVI/197/2021 

z dnia 31 marca 2021 roku 

w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2022 roku.  

Uchwała stanowi Załącznik Nr 21 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w związku z podjęciem uchwały o wyrażeniu 

zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2022 roku, druga uchwała nie będzie 

poddawana pod glosowanie. 

14. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Bielsk Podlaski w okresie 

międzysesyjnym od dnia 26 lutego 2021 r. do dnia 30 marca 2021 r. 
Sprawozdanie stanowiące  Załącznik Nr 22 do protokołu przedstawiła Wójt Gminy RAISA 

RAJECKA. (Nagranie od 41 min 18 s. do 51 min. 25 s.) 

Pytań nie zgłoszono. 

 

15. Interpelacje i zapytania radnych. 
Interpelacji i zapytań nie zgłoszono. 

 

16. Odpowiedzi na interpelacje. 
W związku z brakiem interpelacji, nie było również odpowiedzi na nie. 

 

17. Wolne wnioski i informacje. 
Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW OLSZEWSKI podziękował wszystkim radnym 

za wysłuchanie apelu w sprawie funduszu sołeckiego. Złożył również wszystkim radnym, 

pracownikom oraz mieszkańcom gminy serdeczne życzenia z okazji zbliżających się Świąt 



Wielkiej Nocy. Do życzeń przyłączyła się również Wójt Gminy RAISA RAJECKA. 

ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Podziękował za życzenia i zgłosił zapytania: 

1)  Czy jest szansa na odbiór w bieżącym roku folii rolniczej, tak jak to odbyło się w 

ubiegłym roku ? 

2) Na jakim etapie jest planowana realizacja remontu świetlicy wiejskiej we wsi Nałogi ? 

(była wcześniej informacja o przewidzianych środkach na ten cel w bieżącym roku), 

3) Przekazał niezadowolenie rolników z procesu odbioru zużytych opon, które miało miejsce 

kilka dni temu. Odbierane były opony samochodowe o wielkości do 20 cali. Rolnicy 

wystawiający opony 20 – calowe otrzymywali od odbierających informację, że nie są to do 

końca opony samochodowe, lecz być może z maszyn rolniczych i w związku z tym nie były 

odbierane. Radny zapytał, z czego wynika możliwość odbioru tylko opon samochodowych o 

takiej wielkości, czy można te kryteria zmienić, ponieważ na wsiach problemem są głównie 

zużyte opony maszyn rolniczych, mniej natomiast jest opon samochodowych. Taka sytuacja 

powoduje, że część opon znajduje się potem w lasach, bo nie ma innej możliwości pozbycia 

się ich. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA udzieliła odpowiedzi na zadane pytania. 

- Na obecną chwilę nie ma informacji, czy będzie realizowany projekt dot. odbioru folii 

rolniczej, tak jak w ubiegłym roku, poprzez dofinansowanie z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska. Jeśli pojawi się informacja o takiej możliwości, Gmina będzie 

aplikować o pozyskanie tych środków. Informacja zostanie wówczas przekazana 

mieszkańcom,  sołtysom oraz radnym. 

- Remont świetlicy wiejskiej w Nałogach na pewno się rozpocznie w tym roku. Aktualnie jest 

przygotowywana specyfikacja do ogłoszenia przetargu. 

- Gminy w ramach wykonywanych zadań mają obowiązek odbioru odpadów komunalnych, 

ale nie przemysłowych. W miastach i gminach obowiązują te same zasady odbioru na 

podstawie ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. 

Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK 

-  Dodał, że odpady z maszyn rolniczych pochodzą z produkcji, podobnie jak folia rolnicza 

(nie są to odpady komunalne). W związku z tym gminy nie mogą w tej chwili odbierać tych 

odpadów, nie mogą odbierać folii na swój koszt. Jeśli będzie możliwość, to gmina przystąpi 

do programu. Przyznał, że problem związany z oponami od ciągników i maszyn rolniczych 

jest bardzo uciążliwy, dotyczy to jednak całej Polski, ponieważ firmy nie chcą odbierać tak 

dużych opon. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – JERZY CHILKIEWICZ 

-  Przypomniał o złożonym przez radnego wniosku o uhonorowanie lekarza Mikołaja 

Popławskiego, czy coś w tej kwestii wiadomo ? 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Poinformowała, że temat jest aktualny, jednak aktualna sytuacja pandemiczna utrudnia 

przygotowania, wyraziła nadzieję na podjęcie decyzji w tej sprawie w kwietniu br. 

Radny ANDRZEJ BOROWSKI 

- Stwierdził, że od pewnego czasu radni są karmieni chłamem wiadomości i informacji 

przekazywanych przez, jak to określił „pewnego osobnika”, który poucza i daje wskazówki 

radnym, jak mają postępować. Poucza, że radni nie reprezentują mieszkańców, nie są 

godnymi reprezentantami swojego środowiska, podejmują błędne decyzje. Zdaniem radnego,  

mówi to osoba, która kiedyś „liznęła” trochę samorządu i poucza pozostałych. Andrzej 

Borowski wskazał na doświadczenie radnych wynikające z pracy w Radzie Gminy przez 

okres kilku lat, podkreślając, że ci reprezentanci nie są osobami, które „wypadły sroce spod 

ogona”. Stwierdził, że Pan JM powinien się uczyć, a nie nauczać. Radny wyjaśnił, że do 

wystąpienia  skłoniło go nagranie (felieton), odnośnie jego wypowiedzi na temat drzew. W 



związku z zawartym w felietonie komentarzem  dotyczącym radnego,  ANDRZEJ 

BOROWSKI powiedział, że będzie oczekiwał sprostowania. Zwrócił uwagę na potrzebę 

zrozumienia, że droga  gminna i to co jest na drodze, nawet drewno, które zabierał, to „jest 

nasze i trzeba dbać o nią jak o własne podwórko, czego brakuje Panu JM”. Radny 

poinformował, że  Pan JM miał pod opieką fundację Zielone Płuca Polski i doprowadził tę 

fundację do ruiny, nie ma też dobrej opinii wśród mieszkańców. Reprezentuje swoje pomysły 

i swoją opinię. Radny powiedział o braku umiejętności Pana JM sprawowania opieki nad 

stadem owiec, przez co  doprowadził to stado do zagłady, nawet nie rejestrował młodych 

jagniąt. Radny sądzi, że gdyby te owce potrafiły mówić, to powiedziałyby, „jaki z tego Pana 

jest baran”. Radny, wypowiadając się na temat tej osoby zwrócił uwagę na brak umiejętności 

zorganizowania sprzątania oraz opowiedział zdarzenie z ostatniej soboty na przystanku w 

Haćkach, gdzie JM czekając na autobus, nie zauważył nawet, jak inni sprzątają w pobliżu w 

obrębie gruntów wsi Haćki. Zdaniem radnego, wypowiedzi na temat pospółki i kruszywa 

łamanego, świadczą o tym, że nie wie nawet jak wygląda piasek, który JM ma za rękawami. 

Interesował się też ogrodzeniem, które zaginęło w Proniewiczach przy świetlicy. Nie 

rozumie, że co jakiś czas przychodzi pora na odświeżenie, żeby ogrodzenie to wyglądało 

lepiej. Odkąd mieszka w gminie, uważa, że gmina go gnębi, traktuje gminę jak wilka, który 

„chce go zjeść”. Jest wiecznie niezadowolony. Radny udzielił kilku rad mieszkańcowi gminy 

do skorzystania z pomocy specjalistów, co pomoże być bardziej przyjaznym dla otoczenia. 

(Całość wypowiedzi radnego w nagraniu od 59 min. 00 s. do 1 godz. 04 min. 35 s.) 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – JERZY PAC 

- Zapytał o możliwości dofinansowania instalacji fotowoltaicznych, Mieszkańcy zgłaszają 

brak informacji i działań w tym zakresie. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Poinformowała, że na liście zaakceptowanej  przez Urząd Marszałkowski Gmina Bielsk 

Podlaski zajmuje 86 pozycję, przy czym dofinansowanie otrzymały jednostki znajdujące się 

na pozycji od Nr 1 do Nr 45. Z informacji pochodzących z Urzędu Marszałkowskiego 

wynika, że Zarząd czyni starania, aby wszystkie gminy, które zgłosiły swój akces do 

dofinansowania, otrzymały je. Nie wiadomo jednak, kiedy to może nastąpić. 

 

18. Zamknięcie sesji. 
 

W związku z wyczerpaniem porządku sesji, Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW 

OLSZEWSKI zamknął obrady sesji o godz.  10.25. 

 

  

Przewodniczący 

Rada Gminy Bielsk Podlaski 

Stanisław Olszewski 

  

 

Przygotował(a): Ala Wawulska 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  



 


